
Folketingets Boligudvalg har den 11. juni 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 365 (alm.del) til indenrigs- og 
sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Michael Aastrup Jensen 
(V).

Spørgsmål 365:
Vil ministeren oplyse, hvilke risici børn udsættes for, hvis de går på en skole 
med PCB-holdige fuger?

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet nedenstående udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, 
som jeg kan henholde mig til:

”Sundhedsstyrelsen har udmeldt aktionsværdier til brug for kommunernes behandling af sager om 
sundhedsfare i boliger og opholdsrum som følge af PCB-forekomst i indeluften. Disse værdier er opstillet i 
henhold til den aktuelle sundhedsfaglige viden om, hvornår der er uacceptabel helbredsrisiko.
Byfornyelsesloven indeholder regler om, hvorledes kommunerne skal håndtere sundhedsfarlige boliger og 
opholdsrum. Hvis byfornyelsesloven og Sundhedsstyrelsens retningslinjer forvaltes efter hensigten af 
kommunerne, forventes børn i skoler med PCB-holdige byggematerialer ikke at være udsat for PCB i 
mængder, der anses for at udgøre en uacceptabel risiko for helbredet.”

Med venlig hilsen

Bertel Haarder   / Steen Hartvig Hansen
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